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Zbydou nám  jen  přehrady?

Po loňském suchém létě, které by se v m noha ohledech dalo  označit 
L. .  ’ za extrémní, nás možná čeká další podobné léto. Alespoň to  naznaču

jí  titu lky  v novinách a varování odborníků na počasí. Sněhu na horách 
to lik  nebylo a vodní rezervoáry se stačily tak  tak napln it. Toho si samo- 

H  zřejmě nevšímáme jen my vodáci, kteří uz zase nemáme na čem jezdit, 
I  ale také naši zákonodárci a další osoby, které mají na starost správný 

I chod našeho statu. Evidentní nedostatek vody nemazanásk íekjento.
' že si to lik  nezajezdíme na našich oblíbených plavidlech, ale taky to, že 

není pořádná úroda jak na polích, tak třeba v sadech, že vysychají lesy 
a hrozí požáry, že není dostatek vody pro-výrobu elektrické energie a tak dále a tak 
dále. Výčet by m ohl být ještě dlouhý.

Jak to  řešit? Na tuh le  otázku bych nerad odpovídal, protože odpověd neznám. Mys
lím, že je  až moc komplexní. Naši volení představitelé si ale myslí, že odpověd znají, 
a taky už se s n í neváhali pochlubit.

Díky je jich odpovědi začínám letošnímu roku říkat rok přehrad. Nejsem žádným vel
kým pamětníkem, ale taky už se kolem vody nějaký čas pohybuju a nepam atuju si, 
kdy by se v  tak krátké době objevilo  to lik  návrhů na stavbu nejrůznějších přehrad, 
jako  v letošním roce. Začalo to  plány na obnovu dříve zavržených přehrad na horní 
Jizeře a Úpě, tedse  masivně protestuje proti p lánům  na přehradu na Oslavě, povo
dí Labe zveřejnilo studii provedite lnosti přehrady na Zdobnici. Korunu tom u všemu 
nasadil ještě plán přehradní hráze na Berounce, která by ovšem měla m ít opačnou 
funkci než hráze výše zmíněné. Měla by m írn it povodně, nevodu trvale zadržovat.

Ať tak či tak, plánů na budování přehrad je  v poslední době nějak moc a není mi 
z toho  vůbec dobře po těle. Před očim a se mi odehrávají tragické scénáře, ve kte
rých vlastním  nějaké plavid lo, vhodné pro pohyb po klidných vodních hladinách, 
a s tím  si užívám plavbu po přehradních jezerech, která by měla poskytovat dosta
tek vody pod plavidlem, když se bude opakovat takové sucho, jaké jsm e zažili vloni. 
Ne, že by to  nebylo pěkné, ale tekoucí voda je  přece jen  něco jiného. Kajak na te 
koucí nebo divokou vodu pak vytahuju jen ve stejný čas, kdy je j vytahují i ostatní -  
když se na některé z přehrad koná vypouštění pro veřejné splutí, které nám dopřeje 
dostatek vody pod p lavid lo  také v říčním korytě. Vodu zdešťů to tiž  zachytí přehrady, 
ste jně jako vodu z ta jícího sněhu.

Nechci dě la t ukvapené závěry, zastrašovat a deprim ovat vás tragickým i scénáři. 
Tenhle m ůj pohled je  samozřejmě silně přehnaný a m nohem  pozitivněji se na věc 
dívá třeba Jan Šťovíček v rozhovoru uvn itř časopisu, ale ruku na srdce: Nenapadlo 
vás při čtení těch dalších a dalších zpráv o chystaných přehradách aspoň na chvíli 
totéž, co mě?

Doufám, že se počasí a příroda um oudří a všechno se postupně vrátí do starých ko
lejí, kdy budem e každou chvílí utíkat z práce při jarních oblevách a po větších deš
tích, abychom sí splu li nějaký tok, který jinak neteče.

Takže jak  by řekli indiáni: „Tančete tanec deště!“, nic jiného  se te d  asi dě la t nedá.

Petr Snížek 

šéfredaktor
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2 O GALERIE

4 > Vodácký bulvár, kapky

6 > Doubrava

11 > Rozhovor: Vojta Lukeš

14 > 60 let se čluny Gumotex

17 > Velikonoční trénink záchrany

20 t> Gruzie po vlastní ose

24 t> Rozhovor: Jan Šťovíček

28 t> Raja Am pat

32 o Rio Claro

34 > Pars^ta a Radew

38 o Vodácký festival 
v zámeckém hávu

40 t> Omulevka: 540 kilometrů tajgou

44 > Pobřeží Nového Zélandu 
s kajakem

48 D> Rozhovor: Tomáš Vaněček

49 D> S paddleboardem kolem světa

50 > Jak na klečení v lodi

52 > Recenze vybavení

55 t> Vychytané akce

56 > Sázava do Šternberka

58 > Rio Encanto, začarovaná řeka

61 O Akce krátce

64 > Inzertní servis

65 O Předplatitelská nadílka -  
výsledky
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Petr Snížek, šéfredaktor

Petr Snížek vystudoval ložiskovou geologii na PřF Univerzity Karlovy, 
nicméně se tomuto oboru příliš nevěnuje. Od útlého dětství, návodě 
byl poprvé v prenatálním stavu, se věnuje zejména vodáctví. Nejprve 
vodačil v dětském oddílu zaměřeném na vodácký víceboj a později se 
přeorientoval na divokou vodu a kajak. V současné době vyhledává cesty 
s kajakem, zejména do Asie. snizak@padler.cz

Alena H rubá, redaktorka

Alena je absolventkou Provozně ekonomické fakulty ČZU v Praze.
I když byla navodačku pokřtěna již v pěti letech, pádlování na divoké vodě 
se věnuje teprve chvilku. Když zrovna nic neteče, ráda vyrazí na vandr 
s kamarády, na kolo nebo do hor. Také ji můžete potkat u táboráku 
s kytarou nebo na pódiu s pěveckým sborem Cancioneta Praga.

alena@padler.cz

I N Z E R C E

Ondra M ülle r, prodej inzerce, 777 910426, muller@svetoutdooru.cz 
V lad im ír Fořt, prodej inzerce, 773 606013, fort@svetoutdooru.cz
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Novotný, J. H. Choroš, Standa Chládek, Jan „Šťovík“ Šťovíček, 
Vladimír „Břeh" Fořt, František Prokeš, Matěj Sottner, Honza Rott, 
Vojta Jančar, Vítek Jindrle, Jan Hocek.Věrka Kučerová.
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